
    P r o t o k ó ł   Nr XV /2011 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu  28 grudnia 2011 r. 

 

Początek sesji godz. 12.00     zakończenie – godz. 15.20 

Radni obecni: 

 1.Konieczny Janusz 

            2.Dębski Janusz 

 3. Niemiec Wojciech  

 4. Bałut Krzysztof 

5.Burczyk Stanisław  

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam  

8. Małek Janusz  

 9. Mindur Andrzej  

10. Ołowiańczyk Zygmunt 

11. Szajna Anna 

12. Trygar Krystyna  

13. Tutak Piotr 

14 Węgrzyn Maria 

 15. Stączek Jerzy  

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy       - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Radca Prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołów z XIII i XIV sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn 

na lata 2011 - 2021. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

w  Bażanówce. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Jaćmierzu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

w  Nowosielcach.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

w  Odrzechowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

w Zarszynie .  
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad korzystania z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej oraz sposobu ustalania cen i opłat za korzystanie z tych obiektów  

 i urządzeń. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2012 r. 

15. Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na terenie Gminy Zarszyn w 2012 r.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie  Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie 

Gminy Zarszyn w 2012 r.  

17. Sprawozdanie z realizacji rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Zarszyn. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

2012 rok. 

19. Wolne wnioski i zapytania.  

20. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

21. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  na  wniosek Wójta zaproponował  

włączyć  do ustalonego porządku obrad trzy dodatkowe projekty uchwał: 

- w sprawie  określenia wzorów formularzy deklaracji  na podatek od nieruchomości, podatek rolny 

i podatek leśny dla Agencji Nieruchomości Rolnych; 

- w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem roku budżetowego 2011 oraz 

określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków; 

-w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

Powyższe zmiany w  porządku obrad  Radni przyjęli w jednomyślnym głosowaniu.  

Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono.  

       

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołów z XIII i XIV sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn 

na lata 2011 - 2021. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

w  Bażanówce. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Jaćmierzu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

w  Nowosielcach.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

w  Odrzechowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

w Zarszynie .  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad korzystania z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej oraz sposobu ustalania cen i opłat za korzystanie z tych obiektów  

 i urządzeń. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2012 r. 
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15. Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na terenie Gminy Zarszyn w 2012 r.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie na 2012r.  

17. Sprawozdanie z realizacji rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Zarszyn. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

2012 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy deklaracji  na podatek  

 od nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny dla Agencji Nieruchomości Rolnych; 

20. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem roku 

budżetowego 2011 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków; 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

22. Wolne wnioski i zapytania.  

23. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

24. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołów  z poprzednich sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 

referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

- Nad złożonymi sprawozdaniami  głos w  dyskusji zabrali: 

-  Radny Zygmunt Ołowiańczyk, który zapytał o dalsze plany związane z budową przez Polski 

Związek Łowiecki strzelnicy myśliwskiej  na gruntach w Posadzie Zarszyńskiej. Radny zapytał 

także o to, czy w dniu 20 grudnia 2011 r. na spotkaniu z dyrektorami szkół zapadły konkretne 

ustalenia odnośnie reorganizacji sieci szkół na terenie gminy;  

 

- Radny Janusz Dębski zapytał jak przedstawia się sytuacja związana  ze skierowaną ze strony PKP 

propozycją zakupu lub  dzierżawy  działek i dworca PKP w Zarszynie przez Gminę oraz czy 

podczas corocznie dokonywanego przeglądu  obiektów komunalnych pod względem 

zabezpieczenia p.poż. stwierdzono jakieś poważniejsze uchybienia w tym zakresie; 

 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał o zorganizowany  konkurs "Złotej Setki  Gmin Podkarpacia", 

poprosił o informację które miejsce zajęła  w nim nasza Gmina i jakie należy ewentualnie 

podejmować dalsze działania  celem uzyskania wyższego miejsca w tym rankingu. 

 

Udzielając odpowiedzi na zadane pytania , Wójt Andrzej Betlej wyjaśnił: 

- Radnemu Zygmuntowi Ołowiańczykowi w sprawie planowanej budowy strzelnicy  

w Posadzie Zarszyńskiej, że końca  do czerwca 2012 r. przygotowane zostanie dodatkowe 

opracowane dla Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Rzeszowie, które być może da  już 

podstawę do  wyrażenia zgody na realizację  tej inwestycji.  

20 grudnia 2011 r. Wójt uczestniczył w spotkaniu z Dyrektorami Szkół na terenie Gminy w toku  

którego dyrektorzy szkół  wysunęli propozycje rozwiązań trudniej sytuacji w oświacie. Dyrektorzy 

Szkół zobowiązali się do wprowadzenia oszczędności w szkołach poprzez redukcję 15.5 etatów 

nauczycielskich , łączenie klas i inne podobne działania. Łączenie klas  przygotowano w dwóch 

wariantach tj., wariant bez przewożenia klas 4-6 i drugi, który daje większe oszczędności 

przewidujący dowożenie uczniów z klas 4-6 i łączenie oddziałów w innych szkołach. Następnie 
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 Wójt zaznaczył, że takie propozycje  zostały wypracowane przez dyrektorów,   przyjęte  ustalenia 

zawarte zostały w  sporządzonym protokole są  propozycją dyrektorów zmierzającą  do uzyskania 

oszczędności w budżecie gminy. 

 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu, że w dniu 8 grudnia 2011 r. uczestnicząc w  spotkaniu roboczym 

w Dyrekcji PKP w Krakowie uzyskał odpowiedź, że zarówno działki jak i budynek PKP w 

Zarszynie można nabyć jedynie odpłatnie po dokonanej wycenie przez rzeczoznawcę. Następnie 

wyjaśnił, że działki będące w wieczystym użytkowaniu PKP mogą być przejęte   jedynie poprzez 

ich  zakup. Natomiast w kwestii  dworca PKP Wójt poinformował, że wystosuje pismo o jego 

nieodpłatne przekazanie  na rzecz Gminy, a Dyrekcja PKP ma zająć w tej kwestii swoje stanowisko. 

 

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi Wójt odpowiedział, że w 2011 r. miała miejsce już czwarta 

edycja konkursu organizowanego przez Gazetę Nowiny i  WSZ w Rzeszowie. Jest to tzw." Ranking 

Złotej Setki Gmin Podkarpacia". Na 160 gmin w województwie Gmina Zarszyn  zajęła 87 miejsce. 

Pod uwagę brane były wskaźniki w przeliczeniu na jednego mieszkańca  w zakresie realizacji 

poszczególnych inwestycji, pozyskiwania środków pozabudżetowych, wydatków bieżących  

i pozyskiwania przedsiębiorców.  Wójt zaznaczył, iż taka forma oceny preferuje gminy o 

najniższym stopniu zaludnienia. 

 

- Pan Bogusław Rakoczy Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej  Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska wyjaśnił, że  w obiektach komunalnych na terenie gminy przeprowadzona 

została coroczna kontrola szczelności instalacji gazowych, elektrycznych, kominów. W wyniku tej 

kontroli nie stwierdzono poważnych usterek skutkujących pilną potrzeba wymiany   powyższych 

instalacji. Wszystkie  przeprowadzane kontrole odnotowywane są w książkach  obiektów. 

 

- Radna Alfreda Gierad uszczegółowiła wypowiedź Wójta i wyjaśniła dodatkowo, że na spotkaniu 

roboczym  dyrektorzy szkół przedstawili  sposoby oszczędzania ale w obrębie danej szkoły poprzez 

łączenie klas, likwidację  świetlic. Propozycja łączenia klas z dowozem  np. uczniów z 

Odrzechowej do Pielni   nie była przedmiotem  dyskusji i nie pochodziła od dyrektorów, a  została 

krótko przedstawiona przez uczestnicząca w spotkaniu Panią insp. d/s oświaty w Urzędzie Gminy. 

 

- Wójt wyjaśnił Radnej, że w trakcie tego posiedzenia dyskusja była burzliwa , rozważano różne 

wiarianty, padały propozycje rozwiązań  tj. dowóz uczniów do poszczególnych szkół i  łączenie 

klas, ale jeszcze nie zapadły ostateczne propozycje rozwiązań. 

 

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, iż Rada Gminy powyższe 

sprawozdania przyjęła.  

 

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej  na 2011r.  

 

- W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek , która omówiła projekt 

zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. zarówno po stronie dochodów jak i wydatków, omawiając  

także propozycje zmian  w stosunku do analizowanego  projektu uchwały budżetowej  

przedstawianej na posiedzeniu Komisji  Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej w dniu 

27 grudnia 2011 r.  

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

poinformował, że omówiony przez Panią Skarbnik projekt zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. 

na posiedzeniu Komisji w dniu 27 grudnia 2011 r . członkowie Komisji zaopiniowali pozytywnie. 
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 Wyraził opinię, że również zmiany przedstawione na sesji Radni również  przyjęli pozytywnie, 

ponieważ są to niewielkie zmiany pomiędzy działami.   

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 7. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Zarszyn na lata 2011-2021. 

 

- W uzasadnieniu podjęcia w/w uchwały Pani Skarbnik poinformowała,że zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej powstały  na skutek zmian  w budżecie gminy, które nastąpiły w 2011 r.  

w następstwie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. wprowadzonych Zarządzeniami Wójta  

oraz uchwałą   podjętą w dniu dzisiejszym. 

 

- Opinia Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej - pozytywna.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmian  w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2011-2021. 

Uchwała ta podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad.8-12. Punkty porządku obrad od ósmego do dwunastego dotyczyły podjęcia uchwał w sprawie 

utworzenia Zespołów Wychowania Przedszkolnego w Bażanówce, Jaćmierzu, Nowosielcach, 

Odrzechowej i Zarszynie.  

 

- Radni otrzymali uzasadnienie z którego wynika, iż  punkty Przedszkolne  działają od 1 lutego 

2010 r. przy szkołach w/w miejscowościach  w ramach projektu pn. „Wiejskie Ośrodki Rozwoju 

Dziecka w Gminach Zarszyn i Olszanica” współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Programu Kapitał Ludzki – Priorytet IX, Działanie 9.1, 

Poddziałanie 9.1.1. Zgodnie z Umową Partnerską z dnia 02 marca 2009 r. zawartą pomiędzy 

Fundacją Ekologiczną – Wychowanie i Sztuka „Elementarz” /Lider/ a Gminą Zarszyn /Partner/, do 

której integralnym załącznikiem jest Wniosek o dofinansowanie w/w projektu, od dnia 1 stycznia 

2012 r. Gmina ma obowiązek przejęcia  prowadzenia pięciu nowo powstałych Punktów 

Przedszkolnych w w/w Szkołach na terenie Gminy. 

Zgodnie z § 1 pkt 2 Rozporządzenia MEN z dnia 31 sierpnia 2010r. w sprawie rodzajów innych 

form wychowania przedszkolnego, warunków tworzenia i organizowania tych form oraz sposobu 

ich działania: wychowanie przedszkolne może być prowadzone w  innych formach niż przedszkola 

i oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych, tj. w formach punktów przedszkolnych bądź 

zespołów wychowania przedszkolnego. 

 W punktach przedszkolnych, zajęcia są prowadzone przez cały rok szkolny, z wyjątkiem 

przerw ustalonych przez organ prowadzący, natomiast w zespołach wychowania przedszkolnego,  

zajęcia trwają przez cały rok szkolny w niektóre dni tygodnia, z wyjątkiem przerw ustalonych przez 

organ prowadzący. 

W celu realizacji zapisów zawartych w w/w. umowie partnerskiej, Gmina Zarszyn podejmie 

kontynuację Punktów  Przedszkolnych  od stycznia 2012 r. w formie Zespołów Wychowania 

Przedszkolnego. Każdy zespół  zapewni dzieciom, zgodnie z zapisami Rozporządzenia w sprawie  
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rodzajów innych form wychowania przedszkolnego, zajęcia w wymiarze 12 godzin tygodniowo.  

Podczas zajęć w tym czasie będą odbywać się zajęcia z zakresu podstawy programowej.  

Utworzenie Zespołów Wychowania Przedszkolnego w w/w  szkołach pozwoli na wykorzystanie 

pomieszczeń wyposażonych  przez Fundację w odpowiedni sprzęt i pomoce dydaktyczne, bez 

ponoszenia dodatkowych kosztów zakupu. Każdy zespół będzie alternatywną formą wychowania  

i edukacji dzieci wiejskich nie mających możliwości uczęszczania do przedszkoli i pozbawionych 

szans na edukację przedszkolną. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na posiedzeniu 

Komisji w dniu 27 grudnia 2011 r. dokonano analizy w/w projektów uchwał  i zostały pozytywnie 

zaopiniowane.   

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod 

głosowanie w pierwszej kolejności : 

 

- projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Bażanówce. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu; 

 

- projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Jaćmierzu. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu; 

 

- projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w  Nowosielcach. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu; 

 

- projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Odrzechowej. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu; 

 

- projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Zarszynie. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył zasad korzystania z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej oraz sposobu ustalania cen i opłat za korzystanie z tych obiektów  

i urządzeń. 

 

- Wraz z projektem uchwały Radni otrzymali uzasadnienie informujące, iż związku z brakiem 

opracowanych zasad dotyczących korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej tj. domy ludowe, remizy strażackie, boiska sportowe z zapleczem, pracownie 

komputerowe, świetlice i inne pomieszczenia użytkowe wraz z urządzeniami i wyposażeniem, 

będące własnością  gminy - zachodzi potrzeba podjęcia uchwały, która uszczegółowi tryb  

przekazywania lokali użytkowych w najem lub użyczenia w celu odbycia spotkania, 

przedstawienia, koncertu, zawodów, nauki,  treningu, pokazu, zabawy, dyskoteki, wesela, a także  

widowiska z udziałem publiczności odpłatnym lub darmowym. Należy założyć, iż przyjęcie 

uchwały w proponowanym kształcie ujednolici działania Gminy Zarszyn w gospodarowaniu   
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zasobem komunalnym.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Adam Malik oznajmił,że na posiedzeniu 

Komisji w dniu 27 grudnia br. dokonano analizy w/w projektu uchwały, który  został  pozytywnie 

zaopiniowany.  

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk wnioskował, aby powyższą uchwałę  przekazać sołtysom , 

jednostkom organizacyjnym gminy, stowarzyszeniom itp.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zasad korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz sposobu 

ustalania cen i opłat za korzystanie z tych obiektów i urządzeń. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 14. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz otworzył dyskusję nad projektem uchwały  

w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2012 r. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec stwierdził, że członkowie 

Komisji na posiedzeniu w dniu 27 grudnia 2011 r. dokonali analizy w/w Programu, nie wniesiono 

do niego poprawek i został  przyjęty jednomyślnie. Przewodniczący Komisji zapytał,  czy  w 

Zarszynie od 1 stycznia 2012 r.  będzie funkcjonować świetlica środowiskowa, która od 

października 2011 r. jest nieczynna. 

 

- Wójt odpowiedział, że zgodnie z zawartą na pięć lat umową , jeszcze  przez okres jednego roku  

świetlica  ta musi musi być czynna. Z  zabezpieczonej w "Programie" kwoty 12 tys. zł, 7 tys. zł  

przeznaczone jest  na wynagrodzenia  opiekuna tej świetlicy, zaś pozostała kwota wydatkowana 

będzie na łącza internetowe. W  związku z tym , iż  istnieje powyższy obowiązek opiekun świetlicy 

zostanie zatrudniony. Podjęte zostaną działania w kierunku pozyskania do pracy w tej świetlicy 

stażysty w ramach stażu organizowanego przy udziale Powiatowego Urzędu Pracy z 

przewidywanym terminem rozpoczęcia stażu od 1 marca 2012 r. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2012 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 15. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na terenie Gminy Zarszyn w 2012 r.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że członkowie 

Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały.  

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  uchwalenia  Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Zarszyn w 2012 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych.  
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Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 16. Szesnasty punkt porządku obrad dotyczył przyjęcia i realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na 2012 r.  

 

- Wraz z projektem uchwały Radni otrzymali uzasadnienie z którego wynika, że zgodnie z ustawą  

o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie ,że zadania z zakresu przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie są realizowane przez organy administracji rządowej i jednostki samorządu terytorialnego. 

W myśl zapisów w/w ustawy do zadań własnych gminy należy: 

- funkcjonowanie gminnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 

- prowadzenie poradnictwa i interwencji w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 

-organizowania profesjonalnej pomocy ofiarom przemocy w rodzinie, 

- organizowanie grup wsparcia na terenie gminy. 

Celem  głównym Programu jest zmniejszenie skali zjawiska przemocy oraz stworzenie jednolitego, 

profesjonalnego systemu interwencji i wsparcia dla osób zagrożonych bądź uwikłanych w przemoc. 

Realizacja celu głównego będzie możliwa poprzez cele szczegółowe, m.in: 

- koordynacja działań pomocowych lokalnych podmiotów, 

- podnoszenie świadomości społeczeństwa gminy w zakresie skali i możliwości przeciwdziałania 

  przemocy w rodzinie, 

- zwiększenie dostępności pomocy rodzinom, w których stosowana jest przemoc, a w szczególności 

  zwiększenie skuteczności ochrony ofiar przemocy w rodzinie, 

- monitorowanie i diagnozowanie zjawiska przemocy w rodzinie. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na posiedzeniu 

Komisji w dniu 27 grudnia 2011 r. członkowie Komisji dokonali analizy w/w projektu uchwały  

i przyjęli go jednomyślnie.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  przyjęcia i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na 

2012 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 17. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył przyjęcia sprawozdanie z realizacji rocznego planu 

kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zarszyn. 

 

Powyższe sprawozdanie złożyła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Krystyna Trygar. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

W dalszej wypowiedzi Przewodnicząca Komisji odniosła się do jednego z ostatnich wniosków po 

przeprowadzonej kontroli w Referacie Spraw Ogólnych i Obywatelskich w Urzędzie Gminy, który 

brzmi "dokonać analizy stanowisk pracy pod względem efektywności i dążyć do zmniejszenia 

zatrudnienia poprzez łączenie niektórych stanowisk". 

W związku z tym, że w kontrolowanym okresie od 2008 r. do końca 2011 r. zatrudnienie w 

Urzędzie Gminy wzrastało, Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że nikt z członków Komisji nie 

proponuje zwalniania pracowników, ale  z chwilą przechodzenia  emerytowanych pracowników  na 

emerytury Komisja proponuje nie zatrudniać już nowych, ale  prace rozdzielić pomiędzy obecnie 

pracujących.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał przewodniczącym stałych 

komisji o przedłożeniu projektów planów pracy komisji na 2012 r.  

 

Innych głosów w przedmiocie sprawozdania nie zabierano. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, że Rada Gminy powyższe 

sprawozdanie przyjęła. 

 

Ad. 18. W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia  uchwały w sprawie zatwierdzenia 

rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok. 

Zgodnie z § 49 ust. 3 i 4 Statutu Gminy Zarszyn do 31 grudnia roku poprzedzającego Komisja 

Rewizyjna przedstawia Radzie Gminy projekt rocznego planu kontroli. 

 

Projekt powyższej uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Krystyna Trygar odczytała projekt planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2012 r.  

 

Nie wniesiono propozycji zmian do projektu planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 r.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok.Uchwała podjęta 

została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. 19. W dziewiętnastym punkcie porządku obrad przystąpiono do realizacji dodatkowych 

punktów zgłoszonych do porządku obrad. W pierwszej  kolejności przystąpiono do realizacji 

projektu uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy deklaracji  na podatek od 

nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny dla Agencji Nieruchomości Rolnych. 

 

Wraz z projektem Radni otrzymali uzasadnienie, iż Agencja Nieruchomości Rolnych zwróciła się  

z prośbą o przyjęcie uchwałą Rady Gminy Zarszyn wzorów deklaracji na podatek od 

nieruchomości, rolny oraz podatek leśny opracowanych przez ANR. Wniosek uzasadniono tym, 

że Agencja Nieruchomości Rolnych dokonuje rozliczeń podatkowych gruntów przyjętych do 

Zasobu z terenu wszystkich gmin województwa podkarpackiego i świętokrzyskiego. Dla 

prawidłowego rozliczenia podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości opracowano program 

komputerowy, który ułatwia wyliczenie podatku, ale wymaga jednolitego druku dla wszystkich 

gmin.  Ponadto od 2008 r.tj. przyjęcia uchwałami Rady Gminy Zarszyn deklaracji podatkowych 

opracowanych przez ANR, nastąpiło wiele zmian w przepisach podatkowych, co powoduje 

uaktualnienie druków.  

  

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że powyższy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu  

27 grudnia 2011 r. i został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  określenia wzorów formularzy deklaracji  na podatek od nieruchomości, podatek rolny  

i podatek leśny dla Agencji Nieruchomości Rolnych. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. 20. Kolejny punkt dotyczył podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków 

niewygasających z końcem roku budżetowego 2011 oraz określenia ostatecznego terminu 

dokonania tych wydatków. 

 

-W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy, która  uzasadniła  podjęcie  w/w  uchwały 

wskazując na to, iż do końca 2011 r.  nie uda się w całości zakończyć inwestycji pn. "Budowa sieci  
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kanalizacyjnej w Bażanówce i Pielni ". W  związku  z tym istnieje możliwość  ustalenia  wykazu 

wydatków niewygasających z upływem roku 2011 oraz ostatecznego  terminu ich dokonania wraz  

z ustalonym planem finansowym. Dotyczy to kwoty wydatków w wysokości 332 209,99 zł. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

poinformował, że powyższy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

27 grudnia 2011 r. Pani Skarbnik z tym tematem  szczegółowo zapoznała członków Komisji  

i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem roku budżetowego 2011 oraz 

określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 21. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

 

W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek, która uzasadniła potrzebę 

podjęcia w/w uchwały mówiąc, iż w budżecie na 2012 r. powstaje zaciągnięcie zobowiązania,  które 

zostanie  pokryte z dochodów własnych z tytułu podatków na wykonanie n/w. zadań: 

- dokumentacji  projektowo - kosztorysowej wraz z prawomocnym pozwoleniem na budowę dla   

inwestycji pn. Przebudowa dróg gminnych w Długiem oraz Odrzechowej na kwotę 23 074,80 zł; 

- na wykonanie podziału działki w Jaćmierzu celem wydzielenia terenu zabudowanego pompownią 

ścieków na kwotę 1 300,00 zł. 

Podjęcie powyższej uchwały pozwoli Wójtowi na podpisanie  w 2011 r. umów z realizacją 

powyższych zadań ze środków finansowych  2012 r. Zawarcie umów na zadania ze skutkiem 

finansowym w 2012 roku wymaga uzyskania  upoważnienia od Rady. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

27 grudnia 2011 r. i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

- Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 22. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pismo Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego- Departamentu Postępowań Kontrolnych w Warszawie w sprawie wszczęcia 

postępowania kontrolnego w stosunku do Pana Andrzeja Betleja w zakresie przestrzegania  

przepisów art. 4 pkt. 6 ustawy  z dnia 21 sierpnia 1997 r o ograniczeniu prowadzenia działalności 

gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne. Z treści tego pisma wynika , że w trakcie 

kontroli stwierdzono, iż  Andrzej Betlej w okresie pełnienia funkcji Wójta Gminy Zarszyn w dniu  

5 lipca 2006 r.  został wybrany na stanowisko Członka Zarządu Lokalnej Organizacji 

Turystycznej"Bieszczady". W związku z ustaleniami  kontroli postulowano , by Rada Gminy 

zwróciła uwagę na ograniczenia jakim podlega wójt gminy w związku z zapisami ustawy  
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o  ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poprosił Wójta Pana Andrzeja Betleja  

o udzielenie na powyższy temat wyjaśnień. 

 

-  Wójt Gminy udzielił wyjaśnień z których wynika , iż przeprowadzona od 24 maja 2011 r do 

grudnia 2011 r.  kontrola obejmowała przynależność Wójta do wszystkich organizacji, stowarzyszeń 

począwszy od czasów szkolnych gdzie był członkiem PCK.Skontrolowano także dochody Wójta  

w oparciu o deklaracje złożone w Urzędach Skarbowych i nie stwierdzono , byWójt osiągnął z tego 

tytułu jakiekolwiek dochody.  Zaznaczył, że w toku kontroli uznano, że LOT "Bieszczady" tj.  

organizacja do której Wójt przynależał  i ponad rok temu zrezygnował, jest  organizacją prowadzącą  

działalność gospodarczą. Wójt jednocześnie zaznaczył,że na  posiedzeniu tej organizacji pojawił się 

tylko raz i wówczas został wybrany do zarządu, gdyż  nie było qworum. Nie był przy tym 

członkiem tej organizacji jako osoba fizyczna, ale jako Wójt, czyli osoba reprezentująca Gminę 

Niemniej jednak organ kontrolujący uznał za celowe zwrócenie uwagi i poinformowanie  o tym 

fakcie Radę Gminy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, że realizując  zalecenie 

pokontrolne zwrócił uwagę Wójtowi, że zgodnie z przepisami art. 4 pkt. 6 ustawy o ograniczeniu 

prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne na czas trwania 

kadencji zakaz ten obowiązuje i tak czynić nie wolno.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał kolejne pismo, które wpłynęło do 

Rady Gminy , dotyczące  rezygnacji Pana Wiesława Józefczyka z funkcji Sołtysa wsi Odrzechowa.  

Po odczytaniu treści tego pisma Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny w imieniu 

Radnych Rady Gminy Zarszyn złożył Panu Wiesławowi Józefczykowi serdeczne słowa 

podziękowania za dotychczasową bardzo dobrą współpracę z Radą Gminy na rzecz rozwoju 

społeczności lokalnych.  

 

- Pan Wiesław Józefczyk odpowiedział, że Jego rezygnacja z funkcji Sołtysa wsi Odrzechowa  

spowodowana jest wyłącznie sytuacją rodzinną. 

 

- Radny Adam Malik w imieniu mieszkańców Posady Jaćmierskiej podziękował za wykonanie  

200 m  nawierzchni asfaltowej na drodze  w tej miejscowości i jednocześnie wnioskował o 

wykonanie oświetlenia drogowego na skrzyżowaniu dróg w Posadzie Jaćmierskiej k. Domu 

Strażaka. 

 

- Radny Andrzej Mindur zapytał, co jest powodem  nie rozpoczęcia w 2011 r. budowy sieci 

kanalizacyjnej  w Odrzechowej i ewentualne podanie terminu rozpoczęcia tej inwestycji.  

Radny wnioskował także o zabezpieczenie w budżecie gminy środków na wykonanie brakującego 

oświetlenia drogowego w Odrzechowej i usytuowanie  wiaty przystankowej w tej miejscowości,  

o ustawienie której już  kilkakrotnie wnioskowano. 

 

- Radna Maria Węgrzyn wnioskowała o to,  aby w przyszłych budżetach gminy zabezpieczyć środki 

na budowę oświetlenia drogowego w Długiem na tzw. "Zagumniach".Ponadto wnioskowała  

o poprawę stanu technicznego wiat przystankowych zlokalizowanych wzdłuż drogi krajowej  

w Długiem. 

 

- Radny Wojciech Niemiec stwierdzając trudną sytuację finansową gminy (trudna sytuacja 

finansowa w oświacie )zaproponował wprowadzenie   ograniczenia w w oświetleniu ulicznym,  

sugerując, aby światła uliczne w całej gminie w okresie jesienno - zimowym były wyłączane  
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o godzinie 22 ºº , zaś rano by nie świeciły w ogóle. 

 

- Radny Stanisław Burczyk zapytał, kiedy będą znane wyniki rozpatrzenia wniosku o 

dofinansowanie planowanej budowy sieci wodociągowej w Nowosielcach.  

 

- Sołtys Franciszek Gajewski zapytał, czy istnieje taka możliwość, aby zwolnić niektórych 

przedsiębiorców  lub zawiesić pobór podatku  od  np. wiat, innych budowli, które obecnie  

są w dobrym stanie technicznym , a nie są wykorzystywane pod działalność gospodarczą. Istnieje 

bowiem zagrożenie ze strony właścicieli  że te budowle rozbiorą,  a być może w niedalekiej 

przyszłości mogą okazać się niezbędne. 

 

- Radna Krystyna Trygar wnioskowała o poprawę stanu technicznego chodnika w Posadzie 

Zarszyńskiej przy przystanku autobusowym w kierunku Odrzechowej. 

 

- Radny Janusz Dębski zapytał o dalszy etap prac związanych z  nazewnictwem ulic w pozostałych 

miejscowościach gminy oraz czy po podjęciu uchwały o nazewnictwie ulic w Odrzechowej prace  

te już są wdrażane. W trakcie dalszej wypowiedzi stwierdził, że nie ma "złotego środka" na to, 

kiedy włączać i wyłączać oświetlenie drogowe, bowiem zostało wybudowane po to, by służyć 

mieszkańcom. Następnie zaznaczył, że gro ludzi przemieszcza się również i piechotą,  gdzie   np.  

w pochmurny dzień o godzinie 6.30 jest jeszcze ciemno i dlaczego tych świateł nie można włączyć,  

skoro już są. Jednocześnie zadał retoryczne pytanie dlaczego oświetlenie wyłączać o godzinie 22 ºº, 

a nie o 23 ºº.  

 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał, czy okres suszy nie spowodował  problemów w  prawidłowej 

pracy ZGK oraz poprosił o to by mieć na względzie bezpieczeństwo publiczne pod kątem 

możliwości kontynuowania  ustawiania wzdłuż rzeki Pielni barierek ochronnych w miejscach 

stwarzających zagrożenie mieszkańcom korzystającym z dróg biegnących nad brzegiem rzeki. 

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zauważył, że w związku z trudną sytuacja finansową gminy należy  

pilnie powziąć program oszczędnościowy. W pierwszej kolejności zakończyć już rozpoczęte 

inwestycje i w miarę możliwości ograniczać rozpoczynanie  nowych zadań. Zaproponował szukać 

oszczędności we wszystkich działach budżetu. Ponadto Radny zaznaczył,iż cieszy się z faktu ,że 

prawie cała gmina jest już skanalizowana poza Odrzechową,  gdzie plany rozpoczęcia realizacji 

tego zadania przewidywane są na 2012 r. Poprosił o rozsądne podchodzenie do realizacji 

poszczególnych tematów. Zaapelował, aby  nie patrzeć  na realizację zadań  jedynie w 

poszczególnych miejscowościach , ale przez pryzmat całej gminy.  

 

- Radna Alfreda Gierad zaznaczyła, że było jej przykro kiedy  dowiedziała się, że Pan Józefczyk 

rezygnuje z funkcji Sołtysa wsi Odrzechowa. Następnie dodała, iż jednocześnie  jest  dumna, że 

mogła być Radną w okresie kiedy Pan Józefczyk pełnił  funkcję Sołtysa i za tę dobrą i owocną 

współpracę  w rozwój miejscowości Odrzechowa złożyła serdeczne podziękowania. W toku dalszej 

wypowiedzi Radna wnioskowała o poprawę w niedalekiej przyszłości stanu technicznego 800 m 

odcinka drogi wewnętrznej biegnącej wzdłuż budynków i bloku mieszkalnego ZZD  

w Odrzechowej.  

- Radny Piotr Tutak zapytał, do kogo zgłaszać sygnały  zniszczeniach powstałych na  drogach  

gminnych w Zarszynie w trakcie budowy sieci szerokopasmowej  do Internet. 

 

- Radna Anna Szajna zapytała o docelowe zakończenie budowy chodnika w ciągu drogi krajowej  

w Nowosielcach, polegające na budowie chodnika w rejonie stacji PKP. 
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Ad. 23. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzieli :  

- Pan Bogdan Rakoczy Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska odpowiedział : 

- Radnemu Tutakowi, że sprawy dotyczące  zgłaszanych interwencji mieszkańców w sprawie  

niszczenia dróg w trakcie budowy sieci dostępowej  Internetu na bieżąco zgłaszane są do 

koordynatora robót firmy wykonującej to zadanie; 

- Radnemu Andrzejowi Mindurowi , że nadal  na etapie projektowania jest sprawa zaprojektowania 

przystanku autobusowego w Odrzechowej; 

- Radnej Marii Węgrzyn w sprawie poprawy stanu technicznego wiat przystankowych  

odpowiedział, że gmina nie jest właścicielem tych przystanków i to nie jest nasze zadanie do 

realizacji , ale być może w miarę posiadanych wolnych środków zadaszenie uda się odnowić; 

- Radnemu Wojciechowi Niemcowi i Januszowi Dębskiemu w sprawie  ustalenia godzin włączania 

i wyłączania oświetlenia drogowego Kierownik Rakoczy odpowiedział,że mając na uwadze 

potrzebę  poszukiwania  oszczędności w budżecie gminy należałoby wspólnie w tym temacie 

zastanowić się , gdyż są to dość znaczne wydatki budżetowe w przedziale ok. 250 tys zł rocznie; 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu Kierownik Rakoczy odpowiedział, że w projekcie budżetu na 

2012 r. nie zaplanowano zadania wprowadzenia  nazewnictwa ulic w Długiem, być może jego 

realizacja zostanie wznowiona w roku 2013; 

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi,  Kierownik Rakoczy odpowiedział, że z chwilą zaistnienia  

możliwości  podjęte zostaną działania w kierunku  zamontowania wnioskowanych barierek 

ochronnych i  temat ten Referat GKP będzie miał na uwadze w toku starań o ewentualne 

nieodpłatne przekazanie używanych barier przez GDDKiA, 

- Radnej Krystynie Trygar, że zostanie wystosowanie pismo do Starostwa Powiatowego w Sanoku  

o wykonanie remontu nawierzchni chodnika w Posadzie Zarszyńskiej przy przystanku 

autobusowym w kierunku Odrzechowej; 

 

- Radnej Alfredzie Gierad, że remont drogi wewnętrznej przy zabudowaniach ZZD w Odrzechowej 

jest kwestią przyszłości, bowiem do niedawna droga ta nie należała do mienia gminy.  

 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie Pani Krystyna Stasiczak stwierdziła, 

że okres suszy nie wpłynął negatywnie na prawidłową działalność Zakładu. Woda z sieci była 

dostarczana na bieżąco,  jak i ścieki były prawidłowo bez przeszkód przyjmowane. 

 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek wyjaśniła Radnemu Januszowi Dębskiemu, że w 

czerwcu 2011 r  podjęto uchwałę o nazewnictwie ulic w Odrzechowej,  jednak do tej pory 

projektant nie zdążył wykonać operatu i  nie ma zakupionych tabliczek z nazwami tych ulic.. W 

projekcie budżetu  na 2012 r. tego zadania nie ujęto   i w związku z tym nie wiadomo kiedy zostanie 

zakończone.  

 

- Sołtysowi Franciszkowi Gajewskiemu w sprawie propozycji zwolnienia  niektórych 

przedsiębiorców od   podatków lokalnych za niewykorzystywane  wiaty, budynki  do prowadzonej 

działalności gospodarczej Pani Skarbnik odpowiedziała, że jeżeli te podatki zostałyby obniżone lub 

zastosowano by obniżenia od nich  to skutkiem będzie pomniejszona  subwencja i wówczas 

pozostanie problem braku  środków na wydatki bieżące. Na prowadzenie bieżącej działalności  

gminy  wydatkowane są  znaczne kwoty i trzeba przyjąć koncepcję  poszukania oszczędności. 

Następnie Skarbnik dodała, iż obowiązujące w budżecie gminy  jest jedna zasada , że dochody 

bieżące muszą być wyższe od wydatków bieżących powiększonych o spłaty zobowiązań. Obecnie 

spłaty w budżecie to kwota  ok. 2 mln zł, a równowaga musi być zachowana. Projekt budżetu na 

2012 r. mocno został "okrojony"o tę kwotę  

i naprawdę w tym roku i być może latach przyszłych trzeba będzie znacznie oszczędzać. 
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- Andrzej Piotrowski Sekretarz Gminy poinformował, że operat numeracji porządkowej wsi 

Odrzechowa jest już gotowy i być może w ciągu 2012 r znajdą się środki na zakup tabliczek z 

nazwami ulic. Ma nadzieję, że do końca czerwca 2012 r uda się ten temat zakończyć. 

Druga sprawa jaką poruszył Sekretarz Gminy dotyczyła  stanu zatrudnienia w Urzędzie Gminy 

Zarszyn w związku z przeprowadzoną w dniu 9 grudnia 2011 r.  kontrolą Komisji Rewizyjnej  

w tym zakresie. Stan zatrudnienia w Urzędzie Gminy jest na bieżąco analizowany i konsultowany. 

W tej ilości zatrudnionych skumulowanych jest też kilka innych pozą administracją osób tj. jest 

gajowy, opiekun kortów w Posadzie Zarszyńskiej, opiekun szatni sportowej w Długiem, goniec czy 

stażyści. Zatrudnienie tych osób  wynika z realizacji programów unijnych, gdzie te osoby  muszą 

zostać zatrudnione i dlatego nastąpił wzrost zatrudnienia. Następnie Sekretarz zaznaczył, że Wójt 

podejmuje działania w kierunku zmniejszenia zatrudnienia  w Urzędzie Gminy  i tak  np. po śmierci 

jednego pracownika  na Jego stanowisko nie będzie ogłaszany żaden nabór , a praca ta została 

podzielona pomiędzy pracowników referatu. W styczniu 2012 r. w Referacie Finansowym  na 

emeryturę odchodzi jeden z pracowników i jest propozycja, by też nikogo na to stanowisko nie 

przyjmować. Ponadto padła propozycja  o wyprowadzeniu z Urzędu Gminy kasy i to zadanie  

przekazać do PBS w Zarszynie. W połowie przyszłego  2012 r.   kolejna z pracownic odejdzie na 

emeryturę  i nikt dodatkowo nie będzie zatrudniony. Ponadto Sekretarz poinformował, że wdrożona  

 w Urzędzie Gminy kontrola zarządcza  pokazała w jaki sposób poszczególne stanowiska pracy  

obciążone są obowiązkami. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej w pierwszej kolejności poinformował o rozstrzygniętym 

konkursie w ramach Odnowy Wsi pn. "Piękna wieś Podkarpacia" ,gdzie zgłoszona miejscowość  

Odrzechowa otrzymała wyróżnienie i znalazła się w pierwszej dziesiątce, na 26 zgłoszonych 

miejscowości. Dyplom odebrał Pan Wiesław Józefczyk Sołtys wsi Odrzechowa. 

Następnie Wójt korzystając z okazji złożył Panu Józefczykowi, który zrezygnował z pełnienia 

funkcji Sołtysa,słowa podziękowania za bardzo dobrą wieloletnią współpracę. 

- W dalszej kolejności Wójt poinformował o tym,że w Urzędzie Marszałkowskim Województwa 

Podkarpackiego uruchomiony został nowy program pn. "Podkarpacki Program Odnowy Wsi ". 

Program  nie ma  związku z dotychczas  realizowanym programem Odnowy Wsi. Program  będzie 

realizowany w latach 2011 -2016. Na początek rusza tzw. program pilotażowy, do którego Wójt 

zgłosił  gminę Zarszyn  i wszystkie miejscowości. W tym pilotażowym programie będzie mogło 

brać udział  15-20 gmin. Program ten będzie wspierany środkami Urzędu Marszałkowskiego w 

Rzeszowie. Jako wkład  własny danego sołectwa będzie mógł być zaliczony fundusz sołecki, lub 

inny rzeczowy wkład materialny lub niematerialny, np. w postaci wykonanej pracy itp.  Wójt dodał 

także,iż jeszcze nie jest dokładnie wiadomo czy wszystkie miejscowości z gminy będą mogły w 

tym Programie uczestniczyć , czy Gmina Zarszyn  zostanie wylosowana. Następnie Wójt odczytał 

kryteria dostępu, tj. wymagania w stosunku do sołectwa, wymagania w stosunku do gminy, budżet 

Programu oraz ramowy harmonogram wdrażania. Podając tę informację Wójt poprosił o 

przemyślenia w powyższej sprawie.  

 

- Radnemu Andrzejowi Mindurowi Wojt odpowiedział o przewidywanym terminie podpisania 

umowy na finansowanie budowy sieci kanalizacyjnej w Odrzechowej. Stwierdził, że 

najprawdopodobniej umowa ta będzie podpisana w styczniu 2012 r. i zaraz po jej podpisaniu będzie  

przygotowywana dokumentacja do ogłoszenia przetargu. Wójt zaznaczył także, iż zadanie to będzie  

dofinansowane w 85% i są na to  zabezpieczone środki pochodzące z Programu Współpracy 

Transgranicznej Polska -Republika Słowacka. 

 

- Radnym  Adamowi Malikowi i Marii Węgrzyn Wójt odpowiedział, że na budowę oświetlenia 

drogowego wymagana jest pełna dokumentacja poprzez opracowanie projektu i pozwolenia , ale na 

to wymagana jest odpowiednia kwota, której obecnie brakuje w budżecie gminy. Wójt nawiązał 

także do sprawy odstąpienia  od budowy oświetlenia hybrydowego , mówiąc, że oczekuje  na  
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decyzję  od Marszałka Województwa o wyrażeniu zgody na tę rezygnację. 

Odnośnie oświetlenia drogowego Wójt zaznaczył, że na zebraniach wiejskich mieszkańcy wręcz 

żądali, aby czas trwania  oświetlenia ulicznego nie był  skracany. Następnie dodał ,iż w tym temacie 

można podyskutować, ale nie należy podejmować zbyt drastycznych rozwiązań.  

 

- Radnej Marii Węgrzyn w sprawie remontu wiat przystankowych Wójt odpowiedział, iż faktem 

jest, że stan przystanków autobusowych jest fatalny i najlepiej byłoby je wyburzyć ustawiając  

nowe, ale to również wiąże się z wydatkami w budżecie.  

 

- Radnemu Stanisławowi Burczykowi Wójt odpowiedział, że w ramach projektu Polska -Białoruś- 

Ukraina na złożony wniosek o dofinansowanie budowy sieci wodociągowej w Nowosielcach Urzad 

Gminy otrzymał  potwierdzenie zarejestrowania  wniosku i wniosek jest poddawany ocenie 

formalno-prawnej. W ramach tego projektu wpłynęło  ponad 500 wniosków, zaś planowane środki 

przewidują realizację 50 wniosków. Jest to bardzo duża konkurencja, obecna sytuacja jest taka,że 

nadal  trzeba czekać na ostateczne  rozstrzygnięcia. 

 

- Sołtysowi Gajewskiemu Wójt odpowiedział,że rozumie przedsiębiorców, że płacą podatki za nie 

wykorzystywane wiaty, budynki do działalności gospodarczej, ale to też nie jest  podstawa do 

umarzania podatku. Ponadto w wyniku umarzania podatków przez Gminy Mnisterstwo Finansów 

zmniejsza  subwencję ogólną , co tworzy jeszcze trudniejszą sytuację  finansową gminy.   

 

- Radnemu Zygmuntowi Ołowiańczykowi Wójt odpowiedział, że sytuacja finansowa gminy jest 

dość trudna i  cały czas  należy szukać oszczędności. Następnie dodał, iż opracowano  kilka 

propozycji rozwiązań trudnej sytuacji w oświacie i takie  propozycje w niedługim czasie zostaną 

przedstawione Radzie Gminy do dyskusji i wyboru. Wójt poinformował także o  tym, iż aby nie 

dopuścić do likwidacji jakiejkolwiek ze szkół, jedną  z propozycji  jest  przejęcie  prowadzenia np. 

kilku szkół przez Fundację Elementarz, niemniej jednak trwa wyjaśnianie kwestii, czy takie 

rozwiązanie byłoby możliwe do wprowadzenia w kontekście obowiązujących uregulowań 

prawnych 

 

- Radnej Annie Szajna Wójt odpowiedział, że budowa dalszego odcinka chodnika byłaby możliwa 

w oparciu o stosowne porozumienie z GDDKiA. Propozycje takie były rozważane , niemniej jednak 

na obecnym etapie brak jest wiążących stanowisk w tej sprawie.  

 

Ad. 24. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zwyczajem 

noworocznym życzył wszystkim radnym oraz zaproszonym gościom dużo zdrowia, szczęścia   

i pomyślności w 2012 r., zarówno w życiu osobistym jak i w pracy samorządowej.                           

Życzenia noworoczne złożył także Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej. Podziękował radnym,  

sołtysom,  kierownikom jednostek organizacyjnych działających na terenie gminy i pracownikom 

urzędu gminy za dobrą współpracę na rzecz rozwoju gminy oraz życzył, aby rok 2012 był lepszy 

niż rok 2011. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował wszystkim zebranym 

za aktywny udział w obradach i ogłosił piętnastą  sesję  Rady Gminy  Zarszyn w kadencji 2010 – 

2014  za zamkniętą. 
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Irena Kasza       Rady Gminy Zarszyn 

        mgr Janusz Konieczny 


